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DRAUGAS

laikraštis lietuviams
leidžiamas nuo 1909 metų

Kasmetiniame, jau 61-ajame Lietuvių Fondo narių metiniame suvažiavime užfiksuotas naujas rekordas:
įvairių projektų paramai ir stipendijoms išdalinta kiek daugiau nei 1,75 mln. dol. Kokie laimingi būtų LF
kūrėjai ir pirmieji rėmėjai, jeigu galėtų tai girdėti. Pasakojimas apie suvažiavimą ir jo dalyviams paro-
dytą  Arvydo Reneckio filmą, atskleidžiantį LF istoriją                                                               – 3 psl.

Kaina 2.00 dol.

Lietuvių Fondas auga iš kartos į kartą

Tie, kurie jau keletą mėnesių ruošėsi kelionei į New Yorką su vieninteliu tikslu –
pamatyti Metropolitan Opera scenoje debiutuojančią Asmik Grigorian, turbūt nesiti-
kėjo premjeroje išvysti tiek daug bendraminčių, ,,avantiūros” bendrininkų, suplau-
kusių iš įvairių JAV miestų, Lietuvos bei Europos. Galimybė išgirsti Asmik likusiems
namuose – šį šeštadienį, gegužės 11 d., tiesioginės transliacijos kino teatruose
metu (The Met: Live In HD). O vienos dienos kelionės įspūdžiais dalijasi Vida Kuprytė

– 5 psl.

Švenčiant istorinį Šv. Andriejaus parapijos ju-
biliejų Philadelphijoje, į bažnyčią susirinko per
400 įvairių kartų lietuvių, tarp kurių buvo net pir-
mosios bangos angliakasių palikuonių. Kaip tau-
tiečiai paminėjo šventovės ir savo vienybės šimt-
metį                                                       – 9 psl. 

Šv. Andriejaus parapija –
100 metų lietuviškos

istorijos

Susitikimas su Asmik
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VIRGINIJA PETRAUSKIENĖ

Balandžio�27�dieną,�šeštadienį,�Pasaulio�lietuvių�cent-
re�Lemonte�Banys�šeimos�salėje�įvyko�61-asis��meti-
�nis�Lietuvių�Fondo�(LF)�narių�suvažiavimas.�Tarp�jo�da-
lyvių�buvo�ir�keletas�narių,�atvykusių�iš�kitų�valstijų.�

Suvažiavimą�atidarė�LF�tarybos�pirmininkas�Tau-
ras�Bublys,�nuskambėjo�JAV�ir�Lietuvos�himnai.�

Buvo pristatyti darbo prezidiumo nariai, suva-
žiavimo svečiai. Renginyje dalyvavęs Palai-
mintojo Jurgio Matulaičio misijos direktorius

kunigas Vaidas Lukoševičius SJ atliko invokaciją.
Buvo prisiminti ir pagerbti mirusieji  LF nariai, per-
skaitant kiekvieno iš jų pavardę. Šių pavardžių są-
rašas per šešis dešimtmečius susidarė netrumpas, ta-
čiau jis tarsi patvirtino Lietuvių Fondo motto ,,Iš kar-
tos į kartą” – išėjus vieniems, į jų vietą stoja kiti ir
gerų darbų ratas nenutrūksta.

,,Fondas – mūsų tėtis ir mama”

Sveikinimo žodį tarusi JAV Lietuvių Bendruo-
menės (LB) Krašto valdybos Kultūros reikalų tarybos
pirmininkė Giedrė Knieža sakė: ,,Džiaugiuosi, kad yra
Lietuvių Fondas, kuris – tarsi mūsų mama ir tėtis. Tai
kertinis pamatas, be kurio nevyktų lietuviška veik-
la.” 

Suvažiavimo dalyviams buvo parodytas LR ge-
neralinės konsulės Čikagoje Sigridos Mulevičienės
sveikinimo filmuotas įrašas. JAV LB Lemonto apy-
linkės vadovė Janina Sučylienė į LF narius prabilo
eiliuotai, palinkėdama sėkmės darbuose. Lietuvių-
Fondo atsto vė spaudai Laima Apanavičienė perskai -
tė LR ambasadorės JAV Audros Plepytės ir LR gene -
ralinės konsulės Los Angeles Laimos Jurevičienės at-
siųstus  sveikinimus. 

Lietuvių Fondas auga iš kartos į kartą

Perskaičius ir patvirtinus 2023 metų suvažiavi-
mo protokolą, išklausius registracijos komisijos
pranešimą ir patvirtinus kvorumą bei atlikus dar ke-
letą formalumų, aptarti rinkimai į LF tarybą. Plo-
jimais buvo pritarta penkių narių, kurių kadencija
buvo pasibaigusi, kandidatūroms. Tai  Audronė
Pavilčius-Karalius, Marius Kasniūnas, Lina Žlioba,
Ieva Dilytė ir Jonas Howes.

Fondas auga – tikime jo šviesia atei timi

Po to prasidėjo svarbiausia suvažiavimo dalis –
pranešimai ir diskusijos. LF tarybos pirmininko Tau-
ro Bublio ir LF valdybos pirmininkės Audronės Pa-
vilčius-Karalius pra-
nešimai tarsi papildė
vienas kitą. Buvo pa-
sidžiaugta, kad per
ataskaitinį laikotarpį
LF gretas papildė ne-
mažai naujų narių –
net 104 žmonės, tarp
kurių yra ir ne mažai
jaunimo. Valdybos
pirmininkė konstata-
vo, kad LF val dyba
įgyvendino visus ta-
rybos sprendimus. Ji
pasidalino mintimis
apie nuveik tus dar-
bus, suorganizuotus
ypatingus renginius.
Kaip svarbius, pade-
dančius daugiau žmo-
nių išgirsti apie LF
veiklą, pranešėja paminėjo du skirtingose valstijo-
se įvykusius renginius. Vietoje įprasto metinio LF
pokylio praėjusiais metais buvo nuspręsta sureng-

Iš�k.:�LF�atstovė�spaudai�Laima�Apanavičienė,�LF�valdybos�pirmininkė�Audronė�Pavilčius-Karalius,�LF�Finansų�komite-
to�pirmininkas�Gintaras�Vaišnys,�LF�tarybos�pirmininkas�Tauras�Bublys�ir�LF�finansinis�patarėjas�Paulius�Majauskas.

Sandros Scedrinos nuotr.

LF�atstovai��su�LR�Seimo�nariu.�Iš�k.:�Vida�Bieliauskienė,�Audronė�Pavilčius-Karalius,�Vytautas�Juozapaitis,�Jūratė�Me�-
rec��kis�ir�Tauras�Bublys.������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������������Dainos Čyvienės nuotr.

ti labdaringą koncertą Californijoje, pavadintą
,,Džiazas kanjone”, kuriame dainavo lietuvių kilmės
(dabar jau Grammy laureatė) džiazo daini ninkė
Nicole Zuraitis. Kitas renginys įvyko Čikagoje – tai
Mana Contemporary galerijoje surengtas  kultūros
ir meno vakaras, skirtas avangardinio kino kūrėjui
Jonui Mekui.  

Pranešėja pasidžiaugė, kad apie LF ži no ne tik
JAV ir Lietuvoje, bet ir visame pa saulyje gyvenan-
tys lietuviai. O apie Fondo įkūrimą, augimą, jam dir-
busius žmones ir keliamus tikslus buvo sukurtas fil-
mas (aut. Arvydas Reneckis), kurį pranešėja dalyvius
pakvietė pasižiūrėti, pasibaigus suvažiavimui.

Finansų komiteto pirmininkas Gintaras Vaišnys,
prieš pradėdamas savo metinę ataskaitą, į tribūną
pakvietė organizacijai daug nuveikusį ,,The Sky
Pointe Wealth Management Group at Morgan Stan-
ley” ir LF finansų patarėją Paulių Majauską. Šis savo
kalboje ne tik kalbėjo apie Fondo investicijas ir pa-
lūkanas, bet ir išsakė mintį: kiekviena diena  mums
siūlo sėkmę.  Ji žiūri  į mus, tik mes dažnai jos ne-
atpa žįstame. ,,Fondas auga ir mes tikime jo šviesia
ateitimi”, – sakė P. Majauskas. 

Skaičiai, verčiantys stebėtis ir žavė tis

G. Vaišnys savo kalboje informavo, kad jo vado-
vaujamo komiteto tikslas yra LF investicijos, saugoti
suaukotą  kapitalą  ir  jį  auginti, kad būtų galima
tęs ti paramą lietuviškai kultūrinei ir švietimo veik-
lai. LF yra  ilgalaikis investuotojas į akcijas, fondus,
obligacijas. Praėjusių metų pabaigoje LF inves-
 ticinio portfelio vertė buvo 51, 8 mln. dolerių. (Terei -
kia prisiminti, kad kažkada, kai buvo dar tik suma -
nyta kurti Lietuvių Fondą ir jame surinkti milijoną
dolerių, daugeliui ši idėja atrodė tokia beprotiška ir

Skaičiavimo�komisija.�Iš�k.:�Vytenis�Kirvelaitis,�Rimas�Radzevičius�ir�Pijus�Stončius.�
Eglės Makaraitės nuotr.

neįgyvendinama, jog ji buvo lyginama su galimybe
pėsčiomis pereiti Atlantą.)   

Pranešimus perskaitė iždininkė Laima Ki lienė,
Plėtros komiteto pirmininkas Jonas Howes. Pelno
skirstymo komiteto pirmininkui Juozui Kapačins-
kui  negalėjus atvykti, jo pranešimą perskaitė Dalius
Vasys. Štai keletas minčių ir skaičių iš šio prane ši-
mo: praėjusieji metai Fondui buvo džiugūs ir pasi-
žy mėjo nauju rekordu –  įvairių projektų paramai ir
stipendijoms išdalinta 1,754,266 dol. Tai yra 9,3
proc. daugiau nei 2022 metais. Didžiąją dalį šių
lėšų sudaro LF įsteigtų vardinių fondų (kurių dabar
yra 119) palūkanos. Kiek ir kam išdalinta pinigų,
kiek finansų surinkta – galima pa skaityti gražiai iš-
leistame ir labai informatyviame LF leidinyje
,,Liepsna”. Beje, viena suvažiavimo dalyvė vėliau su-
abejojo, ar Fondas ne per daug išlaidauja, kasmet leis-
damas tokį solidų leidinį. 

Marija Remienė, ilgametė LF narė ir buvusi LF
tarybos pirmininkė klausė, ar būtina tiek pinigų au-
koti įvairiems renginiams. Ji prisiminė, kad anks-
tesniais metais pinigų būdavo uždirbama pačių
rengi nių metu. Atsakydama į klausimą, G. Knieža
sakė, kad viskas keičiasi, kinta dolerio kursas, kin-
ta lietuvių apylinkių skaičius, didėja išlaidos ir žmo-
nių reikalavimai renginiams.

Nukelta į 14 psl.
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773-585-9500

Baltimorės lietuvių festivalis
Gegužės 11–12 d. nuo 11 val. r. iki 6 val. v.

Nauja vieta

Our Lady of Victory bažnyčia
4414 Wilkens Ave. Baltimore, MD 21229
Šeštadienio vakaro koncertas nuo 6 val. v. iki 12 val. v.

Dainininkė Aldegunda
Augio Dicevičiaus šokių muzika

Lietuviškas maistas ir gėrimai
Lietuviški amatai ir dirbiniai
Tautiniai šokiai
Įėjimas – 10 dol.  Vaikams nemokamai
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• HOME

• CONDO

• LIFE

• BUSINESS

Call for FREE
QUOTE Today!
(708)-424-8654 

Atkelta iš 3 psl.

Salėje esantys dalyviai uždavė ir
daugiau klausimų, į kuriuos buvo duo-
 ti išsamūs atsakymai. Klausta apie iš-
laidų skaidrumą, ar jos atsispindi ban-
kų čekiuose, pavedimuose ir t. t. Atsa-
kant informuota, kad viską patikrina
samdomi auditoriai.  Kiek kainuoja jų
paslaugos? Apie 16 tūkst. dol.

Suvažiavimo metu už ilgalaikį ir
nuo šir dų darbą padėkota 14 metų tary-
bos nario pareigas ėjusiam Antanui
Gin  tarui Razmai, kuris nusprendė pa-
sitraukti ir pailsėti. Paimdamas gėles iš
A. Pavilčius-Karalius rankų, Razma
juok damasis paža dėjo: ,,Gal dar grį-
šiu”. 

Įteiktos gėlės ir padėkota už darbą
kadenciją baigusiam LF tarybos pir-
mininkui T. Bubliui, 35-erius metus bu-
halterio pareigas einančiam ir šį dar-
bą toliau tęsiančiam Pijui Stončiui, 20
metų Fonde dirbančiai Jūratei Merec -
kis  ir 10-metį LF pažymėjusiai spaudos
atstovei Laimai Apana vičienei. 

Filme ,,Iš kartos į kartą” – 
LF istorija

Diskusijų metu M. Remienė per-
skaitė savo atvirą laišką (spausdintą
,,Drau go” balandžio 27 d. numeryje) ir
iškėlė klausimą: kodėl LF negalėtų

paskirti  1 mln. dolerių Lietuvai, kuriai
Ukrainos karo akivaizdoje kyla grėsmė
ir reikia ginkluotis. M. Remienės iškel -
tą mintį palaikė ir keletas kitų suva-
žiavimo dalyvių. Fondo atstovai paaiš -
kino, kad LF yra pelno nesiekianti or-
ganizacija, todėl negali užsiimti politi -
nėmis akcijomis. Tokiai paramai reika -
linga privačių žmonių iniciatyva – jie
gali paremti asmeniškai. 

Baigiantis suvažiavimui, salėje pa-
siro dė LR Seimo narys Vytautas Juoza -
paitis. Jam buvo suteiktas žodis. Atsi-
pra šęs ,,už įsiveržimą”, jis padėkojo LF
už indėlį į lie tuvybės puoselėjimą. Sve-
čias pakvietė visus dalyvauti artėjan-
čia me referendume dėl konstitucijos
pataisos, suteiksiančios teisę į dvigubą
pilietybę.

Po suvažiavimo jo dalyviai galėjo
pasižiūrėti ką tik pabaigtą kurti doku -
mentinį filmą ,,Iš kartos į kartą” (aut.
Arvydas Reneckis), pasakojantį LF at-
siradimo istoriją, parodantį žmones,
stovėjusius prie Fondo ištakų, lab  darin-
gai dirbusius, neskaičiavusius valan-
dų. Filme panaudotos nuotrau kos iš
įvairių šaltinių, LF archyvuose esanti
Teresės ir Jono Bogutų filmuota me-
džiaga, taip pat filmuoti kadrai iš Bal-
zeko lietuvių kultūros muziejuje sau-
gomų brolių Kazimiero ir Mečio fil-
muo tų siužetų ištraukos. Tai dar viena
įamžintos JAV lie tuvių istorijos dalis.  

Išrinkti LF tarybos ir valdybos pirmininkai
Balandžio 27 d. pasi-
baigė 61-asis LF narių
metinis suvažiavimas,
kurio metu vyko rinkimai
į LF tarybą. Į LF tarybą
tre jų metų kadencijai iš-
rinkti 5 nariai. Tai Aud-
ronė Pavličius-Kara-
lius, Marius Kasniū-
nas, Lina Žlioba, Ieva
Dilytė ir Jo nas Howes. 

Gegužės 1 d. įvyko
pirmasis naujos LF tary -
bos posėdis, kurio me -
tu buvo renkamas LF
ta rybos pirmininkas. Juo
tapo Juozas Ka pačins-
kas. Tarybos pirminin-
kas renka mas vienerių
metų kadencijai, ir p areigas jis negali eiti ilgiau nei 3 kadencijas. 

LF valdybos pirmininke išrinkta Audronė Pavilčius-Karalius.
Posėdžio metu padėkota buvusiam LF tarybos pirmininkui Taurui Bub-

liui, kuris baigė savo 3 metų kadenciją. 
Linkime sėkmės naujajai tarybai ir naujai išrinktiems pirmininkams. 

LF inf.

Lietuvių Fondas auga 
iš kartos į kartą

LF�valdybos�pirm.��Audronė�Pavilčius-Karalius�ir�LF�ta-
ry�bos�pirm.��Juo�tapo�Juozas�Ka�pačinskas.

LF�suvažiavime�vyravo�dalykiška�ir�darbinė�aplinka.�������������������������Dainos Čyvienės nuotr.
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